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A Magyar Földmérési, Térképészeti és Távérzé-
kelési Társaság (MFTTT) 2008. december 15-én 
11 órakor a Bosnyák téri Térképész Székházban, 
a FÖMI I. emeleti tanácstermében tartotta vá-
lasztmányi ülését. Ezt megelőzően 9 órakor az 
Intézőbizottság ülésezett, melynek feladata volt 
a Választmány napirendjének előterjesztésre való 
elfogadása. 

A IB jelenlévő 12 tagja egyhangúlag elfogadta 
Uzsoki Zoltán főtitkári beszámolóját, javaslatot 
tett a tagsági díj összegére, valamint a Lázár 
 Deák-emlékérem adományozására, melynek vég-
leges elfogadása a Választmány feladata.

Az IB döntése értelmében a Választmány napi-
rendje a következő volt:

1. Főtitkári beszámoló a 2008. évről
 Előadó: Uzsoki Zoltán főtitkár
2. 2009. évi tagsági díjak
 Előadó: Uzsoki Zoltán, főtitkár
3.  Javaslat a Lázár deák-emlékérem adomá-

nyozására
 Előadó: dr. Mihály Szabolcs elnök
4. Egyebek
A Választmány – az alapszabály értelmében 

évente legalább egyszer ülésező ügyintéző kép-
viselő testület – 47 tagjából 26 fő volt jelen, mely 
egyben az ülés határozatképességét is jelentette. 
Dr. Mihály Szabolcs, a társaság elnöke a testület 

határozatképességének megállapítása és a napi-
rend ismertetése után felkérte Uzsoki Zoltán fő-
titkárt a 2008. évről szóló beszámolóra.

A főtitkár elsőként a nemzeti bizottságok mun-
kájáról beszélt, külön kiemelve a FIG rendezvé-
nyein való aktív magyarrészvételt. A FIG  Nemzeti 
bizottsága jól működött előadásokkal, esemény-
szervezésekkel, valamint a 7. és a 2. Bizottságok 
elnöki feladatainak ellátásával. Elmondta, hogy ez 
év elejére sikerült az ICA 21 bizottságába, illetve 
munkacsoportjába magyarokat delegálni, s hogy 
az év elején elindult az ICA Nemzeti Bizottság 
honlapja is, melynek címe: http://lazarus.elte.
hu/ica-hun/. Az ISPRS Nemzeti Bizottsága 2008. 
június 23-án tartotta Budapesten ülését, melyen 
megválasztották az új tagokat, illetve levelező ta-
gokat. A 2008. évi ISPRS kongresszuson, Peking-
ben több mint tíz magyar résztvevő volt.

A hazai események közül különös jelentő-
séggel bírt májusban a „XXI. Század kataszteri 
térképei” c. konferencia, melyet az NKP I. üte-
mének befejezése kapcsán az NKP Kht. és az 
MFTTT közösen szervezett. A több mint 130 
résztvevőt számláló összejövetelt a fővédnök, 
(illetve a megnyitót is tartó) Gráf József FVM 
miniszter mellett Sirman Ferenc szakállamtitkár 
és Benedek Fülöp, az MNV Zrt. vezérigazgató-
helyettese is megtisztelte jelenlétével.

December 4–5én Magyar 
Földmérő és Geoinformati-
kai Vállakozások Egyesü-
letével (MFGVE) együtt-
működésben Dobogókőn 
került sor „Geodézia–Gaz-
daság–Informatika” címmel 
egy ugyancsak nagy sikerű 
rendezvényre. A mintegy 
170 fő részvételével lezajlott 
konferencia egyik fő témá-
ja az áramszolgáltató cégek 
számára végzett „vezetékjog 
legalizációs” munkák tapasz-
talata volt. A rendezvényen 
nagy számmal képviseltették 
magukat a szolgáltató cégek, 
a munkarészeket átvevő és a 

MFTTT TESTÜLETI ÜLÉS

Az MFTT Intézőbizottságának 
és Választmányának ülése

A válaszmányi ülés elnöksége: Uzsoki Zoltán főtitkár 
és dr. Mihály Szabolcs elnök (Fotó: HBA)
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jogot bejegyző földhivatalok, és nem utolsó sor-
ban a munkát végző vállalkozások. Uzsoki Zol-
tán kiemelte a két szervezet (MFTTT–MFGVE) 
példaértékű együttműködését a szervezésben, 
lebonyolításban.

A nagyrendezvények mellett 23 egyéb közpon-
ti rendezvény volt az elmúlt évben. A főtitkár kü-
lön kiemelte a Szolnokon, Nyíregyházán, Békés-
csabán és a Pest és Heves megyében szervezett 
egész napos, szintén nagysikerű összejöveteleket, 
melyeken alkalmanként átlagosan mintegy 100 
fő vett részt.

A Magyar Mérnöki Kamara Geodéziai és 
Geoinformatikai Tagozatával (MMK GGT) va-
ló egyre jobb és szorosabb együttműködésünket 
jelzi, hogy az említett rendezvényeket a Kamara 
akkreditálta, így a részvétel a kamarai tagok szá-
mára nagyon fontos továbbképzési kreditponto-
kat jelentett, melyek.

A főtitkár kiemelte a társaság szakmailag egyik 
legfontosabb feladatát, mely a Geodézia és Kar-
tográfia szaklap kiadása, és megjelentetésének 
biztosítása. Ezen a téren a 2008. év jelentős vál-
tozásokat hozott, hiszen dr. Riegler Péter szemé-
lyében új főszerkesztője lett a lapnak. Az ő szer-
vezésével, irányításával megalakult egy nagyobb 
létszámú szerkesztőbizottság, és egy szűkebb 
körű, az operatív feladatokat ellátó szerkesztő-
ség. (Ezek összetételéről a lap 2008/3. számából 
olvasóink már értesülhettek.) Az új lendülettel, új 
szemlélettel indult munka eredménye, hogy az év 
közepén a lap megjelenésének időbeli „csúszását” 
sikerült ledolgozni, s hogy jelenleg két-három hó-
napra előre a számok előkészítése megtörténik. 

A lap folyamatos megjelenését biztosítja az is, 
hogy a társtulajdonos FVM ebben az évben igen 
komoly anyagi támogatást tudott adni a lap mű-
ködéséhez. Ezen kívül komoly anyagi és erkölcsi 

segítséget nyújt továbbra is a FÖMI, valamint a 
nyomdai munkákat felvállaló HM Térképészeti 
Kht.

A főtitkár felhívta a figyelmet az alapszabály 
módosításával kapcsolatos törekvésekre, mely-
nek része, hogy az IB az alapszabály tartalmát a 
honlapon vitára bocsátotta. Mivel eddig érdemi 
észrevétel nem érkezett, kérte a résztvevőket se-
gítsék ezt a munkát azzal, hogy kollégáik, tagtár-
saik figyelmét is felhívják a lehetőségre.

Uzsoki Zoltán a továbbiakban beszélt a társaság 
más, rokon területen működő civil szervezetekkel 
való kapcsolatépítő törekvéseiről. Az MFTTT 
továbbra is tagja a MTESZ-nek, a HUNGIS ala-
pítványnak. Egyre szorosabb az MMK Geodéziai 
és Geoinformatikai Tagozatával a kapcsolata, az 
MFGVE-vel pedig együttműködési megállapo-
dás is segíti a közös munkát.

Az Erdélyi Magyar Műszaki Tudományos Tár-
saság Földmérő Szakosztályával sok éve szoros 
együttműködés jellemzi a kapcsolatot. Tagjaink 
nemcsak nagy létszámban képviselték a társasá-
got, de a korábbi évekhez hasonlóan 2008-ban, a 
Székelyudvarhelyen rendezett földmérő találko-
zón is kivették részüket a szervezésből is.

Ezután a főtitkár a kevésbé sikeres, illetve 
sikertelen próbálkozásokról is beszélt, ami első-
sorban a tagnyilvántartás naprakész állapotra ho-
zását érinti. A fiatal szakemberek „beszervezése” 
is komoly gondokat okoz, bár némi elmozdulás 
tapasztalható jó irányban, különösen Bács-Kis-
kun megyéből.

A beszámoló végül kitért néhány statisztikai 
adatra. Ennek alapján 2008-ban a társaság nyil-
vántartott tagjainak száma 1274 fő, a lapra 795 
fő fizet elő. A jogi tagok létszáma nem változott 
az előző évhez képest: 20 földhivatal, 24 vállal-
kozás, illetve oktatási intézmény.

A főtitkár végül vázlatosan 
ismertette a 2009. évre szó-
ló terveket. A vándorgyűlés 
helyszíne Nyíregyháza lesz, 
de az időpontot még jelöl-
ték ki. A májusi közgyűlés 
feladata az alapszabály mó-
dosítása, melyhez ismételten 
várják a honlapon a javasla-
tokat. Továbbra is cél a terü-
leti csoportok működésének 
erősítése, és az MMK tago-
zatával közös helyi rendez-
vények szervezése, valamint 
a taglétszám emelése, fiata-A választmányi ülés résztvevőinek egy része (Fotó: HBA)

MFTTT TESTÜLETI ÜLÉS
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lítása. Kiemelt feladat a Geodézia és Kartográfia 
folyóirat megjelenésének 60. évfordulója alkal-
mából tervezett jubileumi szám kiadása, melynek 
szervezése már folyamatban van.

Uzsoki Zoltán beszámolója végén köszönetet 
mondott a FÖMI munkatársainak a honlap üze-
meltetéséért. Elmondta, hogy bár 2008-ban nem 
volt vándorgyűlés, az első ¾ év mérlegéből úgy 
tűnik gazdaságilag eredményes évet zárt a tár-
saság. Köszönet ezért a rendezvények szervezői-
nek, illetve az FVM laptámogatásának.

A választmányi ülés második napirendi pontja 
a 2009. évi tagsági díjak meghatározása és meg-
szavazása volt. Az előző évekkel ellentétben idén 
az IB úgy döntött, hogy nem javasolja a Választ-
mánynak a tagsági díj emelését, azaz a 2008. évi 
tagdíjak maradjanak érvényben. A javaslatot a 
Választmány egy tartózkodás mellett elfogadta.

Harmadik napirendi pontban Társaságunk el-
nöke ismertette a Váálasztmány tagjaival az Inté-
zőbizottságnak a Lázár Deák-emlékérem adomá-
nyozására vonatkozó javaslatát. A választmány 
szavazással döntött az emlékérem adományozá-
sáról, melyet 2009-ben dr. Márkus Béla profesz-
szornak ítéltek. Az emlékérem nyilvános átadása 
és a díjazott méltatása – a hagyományoknak meg-
felelően – a vándorgyűlés programjának része 
lesz néhány hónap múlva, Nyíregyházán.

Az egyebek napirendi pontban és a főtitkári 
beszámolóhoz kapcsolódóan több hozzászólás 
is érkezett. Osskó András a nemzetközi szak-
mai szervezetekben való erős jelenlét mellett 
(ISPRS, FIG, ICA) szorgalmazta az Európai 
Unió szervezeteiben való részvételt is. Tapasz-
talata szerint az EU országok egy része nem 
tudja, hogy Magyarországon egységes ingat-
lan-nyilvántartási rendszer működik, holott igen 
nagy igény lenne Európában a magyar gyakorlat 
megismerésére.

Szendrő Dénes fölvetette, hogy a 2009. évi 
vándorgyűlés témaköre kapcsolódhatna az EU-
csatlakozásunk ötödik évfordulójához.

Iván Gyula szintén a nemzetközi kapcsolatok 
fontosságát hangsúlyozta, mivel külföldi tartóz-
kodása alatt szembesült azzal a ténnyel, hogy az 
MFTTT-nek sem magyar, sem idegen nyelven 
nincs olyan reprezentatív anyaga, amely megis-
mertetné tevékenységét más társszervezetekkel.

Az észrevételekre az MFTTT főtitkára köszö-
nettel reagált, és biztosította a jelen lévőket, hogy 
megfelelő lépéseket tesznek a felvetett hiányos-
ságok pótlására.

Dr. Mihály Szabolcs, az MFTTT elnöke zár-
szavában annak a reményének adott hangot, hogy 
2009. évre vonatkozóan a 2008-hoz hasonló sike-
res évről számolhatnak majd be jövőre.

MFTTT TESTÜLETI ÜLÉS

2008. november 14-én az UVATERV Zrt. – fenn-
állásának hatvanadik évfordulója alkalmából – a 
Budapesti Műszaki Egyetem dísztermében szak-
előadásokkal és állófogadással egybekötött ünnep-
séget rendezett. Az ünnepségen háromszáz  meg-
hívott kollega, pályatárs, és nyugdíjas volt jelen. 

Az ünnepi előadássorozatot Bretz Gyula el-
nök-vezérigazgató nyitotta meg. Tájékoztatta a 
hallgatóságot arról, hogy az UVATERV-nek – a 
nehezedő gazdasági helyzet ellenére – sikerült 
talpon maradnia. Ezt elsősorban annak köszön-
heti, hogy sokrétű a feladatvállalása és munka-
végzése (autópálya-tervezés, metrótervezés, geo-
dézia, hídtervezés, repülőtér-tervezés, kisajátítás, 
ingatlan-rendezés stb.), valamint annak, hogy 
nagy létszámú, jól képzett műszaki gárdával ren-
delkezik. (A dolgozók több mint a fele műegyete-
met végzett mérnök.)

Elmondta, hogy a jelenlegi gazdasági hely-
zetben károsnak és a munka minőségére nézve 
hátrányosnak tartja a cégek ár alapon történő 
kiválasztását. A pályáztatások során általában a 
legalacsonyabb árajánlatot benyújtó cég nyeri el 
a munkát. Ebben az esetben azonban vagy gyen-
ge minőségű terv születik, vagy póttervezéssel 
kijavítva a végleges költség jóval meghaladja az 
árajánlatot. (Sok fejlett országban az utóbbi idő-
ben már szakítottak ezzel a szemlélettel éppen 
annak káros következményei miatt.) Sajnálattal 
állapította meg, hogy nálunk ez még nincs így, 
ezért 2004 óta mintegy húsz százalékkal csökkent 
a megbízások száma, amit uniós pályázatokkal 
igyekeznek kompenzálni.

Ezt követően Kovácsházy Frigyes igazgató-
helyettes előadásában az autópálya-hálózatok-
kal és a kötöttpályás közlekedéssel kapcsolatos 

RENDEZVÉNYEK – KONFERENCIÁK

60 éves az UVATERV
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